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Azərbaycan 
müstəqillik 
illərində 

beynəlxalq tədbirlərin 
böyük uğurla keçirildiyi 
sülh məkanına çevrilib. 
Ölkəmiz 2016-cı 
ildən Formula 1 yarışlarına da peşəkarlıqla ev sahibliyi edir. 2020-ci ildə 
koronavirus pandemiyasının yayılması ilə əlaqədar Bakıda yarışlar təxirə 
salınsa da, bu il pandemiyanın sürətinin zəifləməsi yarışların keçirilməsinə 
imkan verib. Odur ki, son vaxtlar Formula 1 yarışlarının təşkilatçısı “Bakı 
Şəhər Halqası” Əməliyyat Şirkəti ciddi çalışmalar nəticəsində yürüşə 
hazırlığı böyük uğurla başa çatdırıb. İyunun 4-dən etibarən Formula 1 
Azərbaycan Qran-Prisi çərçivəsində Formula 2 yarışı başlayıb və Bakı şəhər 
halqasında sərbəst yürüşlər keçirilib. 

“Campos” komandasından Ralf 
Boşunq Bakl treki ilə bağlı fikirlərini 
bölüşərkən bildirdi:

–  İyunun 4-də Bakıda Formula 1 üzrə 
dünya çempionatının altıncı – Azərbaycan 
Qran-Pri yarışlarına start verildi. 10 
komandadan 20 pilotun birincilik uğrunda 
mübarizə apardığı yarış trekinin uzunluğu 
6 kilometrdir. Bakı şəhər halqasında 
dünyanın ən məşhur pilotları – Luis Hemilton, 
Fernando Alonso, Sebastyan Fettel, Valtteri 
Bottas və digərləri yarışırlar.

Artıq yarışlara Formula 2 üzrə sərbəst 
yürüşlə start verilib. Yürüşdə hər biri iki 
pilotla təmsil olunan 11 komanda birincilik 
uğrunda mübarizə aparıb. Qırx beş dəqiqə 
davam edən yarışda “Hitech Grand Prix” 
komandasının estoniyalı pilotu Jüri Vips 
bütün rəqiblərini üstələyərək birinci olub.

Mən “Campos” komandasının pilotu 
olaraq sərbəst yürüşü ikinci, “Art Grand 
Prix”un sürücüsü Theo Pourçaire isə üçüncü 
yerdə başa vurduq.

Eyni zamanda, yarışın sıralanma turu 
keçirildi. “Hitech Grand Prix” komandasının 
pilotu Liam Layson sıralama turunun qalibi 
olub. L.Laysonun komanda yoldaşı Jüri Vips 
ikinci, “Prema Racing” komandasının pilotu 
Oskar Piastri isə üçüncü yeri tutublar.

İyunun 5-də saat 11:25-də Formula 2-də 
birinci, saat 17:40-da isə ikinci yarış keçirildi. 
Hər iki yarışda pilotlar 21 dövrə vurdular. 
Üçüncü yarış isə iyunun 6-da saat 12:45-də 
start götürəcək. Bu dəfə pilotlar 29 dövrədən 
ibarət yarışda güclərini sınayacaqlar.

Onu da qeyd edim ki, səkkiz mərhələdən 
ibarət yarışa dekabrın 10-12-də Əbu-Dabidə 
yekun vurulacaq. Bakı yürüşünə qədər 
keçirilmiş iki yarışın nəticəsinə görə, pilotların 
sıralamasına “UNİ-Virtuosi” komandasının 
çinli üzvü Guanyu Zhou 68 xalla başçılıq 
edir. Komandaların sıralamasında isə “Uni-
Virtuosi” 97 xalla birincidir.

Biz iyunun 4-də və 5-də Azərbaycan 
tamaşaçılarının yarışlara böyük maraq 
göstərdiyinin şahidi olduq. Bununla 
yanaşı, Azərbaycan rəhbərliyinin tədbirin 
təşkilinə böyük dəstək göstərdiyini xüsusilə 
vurğulamaq istəyirəm. Bu dəstəyin nəticəsidir 
ki, yarış yüksək səviyyədə davam edir. 
Buna görə Azərbaycan rəhbərliyinə, 
eləcə də hər bir azərbaycanlı azarkeşə 
minnətdarlığımı çatdırmaq istəyirəm. 
Əlbəttə, biz işrirakçıların hər biri Bakıya 
qələbə dalınca gəlib. Qələbəmizi isə, təbii ki, 
azarkeşlərin göstərdiyi diqqət təmin edir. Bu 
baxımdan, Bakıda qələbə arzusu ilə yarışlara 
qatılmışam. Görək nəticə necə olur. 

Paşa ƏMİRCANOV, “Xalq qəzeti”

Digər maraqlı məqamlardan 
biri də ondan ibarətdir ki, FİA-nın 
tələblərinə görə Formula 1 halqasındə 
yol səthinin eni 8 metrdən az olma-
dığı halda, Bakı trasında səkkizinci 
döngədən on birinci döngəyə qədər 
olan sahədə trasın eni  7,5 metr-
dir və bu da rəsmi təşkilatçılar 
tərəfindən təsdiqlənmişdir. Bu, son 
dərəcə mürəkkəb və cəlbedici bir 
sahədir – yol daralır və kifayət qədər 
kəskin “kor” yoxuşa qalxır, solda isə 
İçərişəhərin möhtəşəm qala divarı və 
qapısı... 

Hələ yarışların ilk ilində Formula 
1-in yarış direktoru Çarli Uaytinq 
bildirmişdi ki, Bakı trası Sinqapur trası 
ilə müqayisə edilə bilər, lakin etiraf 
edək ki, Bakı halqası həm sürət, həm 
də öz nadir quruluşu ilə seçilir. Altı 
kilometr uzunluğu olan bu həlqə Bel-
çikanın Spa trasından sonra ikinci və 
Formula 1 təqvimində ən uzun küçə 
həlqəsidir. 

Məhz bütün bu xüsusiyyətlərinə 
görə Bakı həlqəsində yarışan pilotlar 
Azərbaycan qran-prisində yüksək 
nəticələr göstərməyə çox həvəsli və 
maraqlıdırlar. 

İki gün əvvəl – iyunun 4-də 
keçirilən təsnifat yarışlarının ilk 
günündən sonra bir çox komandaların 
nümayəndələrinin verdiyi açıqlamalar 
bir daha bunu təsdiqləyir. 

Lekler: Mən bir qədər  
canfəşanlıq etdim

“Formula 1” Azərbaycan qran-prisi 
bir illik fasilədən sonra yenidən “kral 
yürüşlərinə” başladı. Cümə günü, 
iyunun 4-də Bakı trasında  keçirilən 
yürüşdə qəzaya uğrayan “Ferrari”nin 
pilotu Şarl Lekler hadisəni belə şərh 
edib: 

“Yürüşün gedişində əyləcin 
işləməsi nöqteyi-nəzərindən mənə 
çox rahat idi. Lakin son nəticədə  
mən bir qədər canfəşanlıq etdim və 
15-ci döngədə qabaq qanadaltını 
zədələdim. Mən sadəcə son həddi 
tapmağa çalışdım, bunun üçün isə 
məşq lazımdır. Yaxşı ki, bolid (yürüş 
avtomobili) elə də çox zədələnmədi 
və mən müstəqil şəkildə boksa qayı-
da bildim”.

Alonso: Biz Bakı  
uik-endinə yaxşı başladıq

Cümə günü Bakı həlqəsində 
yaxşı nəticə göstərənlərdən biri də 
“Alpine”nin pilotu Fernando Alonso 
olub. Yarışların ilk günündə beşinci 
nəticə göstərən Alonso deyib: 

“Biz cümə gününün yürüşlərini 
yaxşı keçirdik. Artıq birinci məşqdə 
bizim tempimiz pis deyildi, ona görə 
bizə tənzimləmə üzərində xüsusi ça-
lışmağımıza ehtiyac var idi. Biz çoxlu 
vacib informasiya topladıq. 

Mən hesab edirəm ki, biz Bakıda 
uik-endi yaxşı başladıq. Ancaq biz 
bilirik ki, hələ bizim daha da artırmalı 
olacağımız sahələr var”.

Rikkardo: Mənim 13-cü olmağıma 
diqqət yetirmək lazım deyil

Azərbaycan qran-prisinin ilk 
yarış günü “McLaren”in pilotu Daniel 
Rikkardo 13-cü nəticə göstərməklə 
kifayətlənsə də pərəstişkarlarını buna 
çox da bənd olmamağa çağırıb. Pilot 
Bakı həlqəsindəki ilk göstəricisini belə 
şərh edib: 

“Cümə günü Bakıda çox faydalı 

alındı. Biz bir çox problemləri 
nizamlamağa müəssər olduq və 
bunun hesabına biz daha da sürəti 
artıra bildik. Mənim göstərdiyim 13-cü 
nəticəyə diqqət yetirməyə dəyməz, 
axı biz liderlərə daha çox yaxınıq. 
Bizə bir qədər də işləmək lazımdır 
ki, sürəti artıra bilək. Ancaq vacib 

olan budur ki, biz doğru yolda addım 
atmışıq”. 

Norris: Bu gün biz sürəti  
daha da artırmalıyıq

Yarışların ilk günündə top-
10-da səkkizinci nəticə göstərən 
“McLaren”in pilotu Lando Norris bu-
nun son hədd olmadığını və sürəti bir 
qədər də artırmağı planlaşdırır. Bakı 
həlqəsində işlərinin pis getmədiyini 
söyləyən pilot bildirib: 

“Cümə günü Bakıda pis keçmədi. 
Çox isti idi. İlk məşq çox əla keçirdi, 
ancaq ikincidə bizim problemimiz 
çıxdı. Hələlik biz bunun nədən yaran-
dığını deyə bilmərik. 

Bu gün biz bir qədər də sürəti 
artıracağıq. Biz artıq topladığımız 
informasiyaları təhlil etdik və boliddən 
təqribən necə daha böyük göstərici 
qazanmağı bilirik”.  

Fettel: Öz ritmimi  
tutmağa müyəssər oldum

“Aston Martin”in almaniyalı 
pilotu Sebastyan Fettel özünün Bakı 
yürüşündəki təsnifatda 15-ci vaxtı 
nümayiş etdirməsini xüsusi şərh edib. 
Pilot deyib:

“Mən çox dövrə getdim və tərəqqi 
əldə edə bilərdim. İkin məşqin so-

nunda mən öz ritmimi tapa bildim. 
Özümün sürətli dövrələrimdə sarı 
bayraqlar üzündən yaxşı vaxt nüma-
yiş etdirə bilmədim, ona görə artırmaq 
imkanları qalır. Mən bolidin uzun 
dövrələr seriyasında özünü aparma-
sından razıyam. Biz yüksək nəticənin 
əldə edilməsi üçün hər şey edəcəyik”. 

Volff: Yaranmış vəziyyət mənə 
2015-ci il Sinqapuru xatırlatdı

Bildiyiniz kimi cümə günü – 
Azərbaycan qran-prisinin birinci günü 
Bakı həlqəsində “Mersedes”in çox 
ciddi problemləri ortaya çıxdı və buna 
görə alman komandasının pilotu ye-
kun protokolda ilk top-10-dan kənarda 
qaldı. “Mersedes”in rəhbəri Toto Volf 
bəyan edib ki, bu problemlər ona 

2015-ci ildə Sinqapurdakı mərhələni 
xatırladıb. Volf deyib: 

“Təsnifat çox çətin olacaq. Yaran-
mış vəziyyət mənə 2015-ci il Sinqa-
purdakı vəziyyəti xatırlatdı. Baxaq 
görək biz nə edə bilərik. Ümid edirəm 
ki, biz bir qədər artıra bilərik”.  

Rassel etiraf etdi ki, cümə günü 
tam sürətlə hücum etməyib

Bakı “Formula 1” yarışlarının daha 
bir iştirakçısı, “Williams”ın pilotu Corc 
Rassel özünün 17-ci göstərici nüma-
yiş etdirməsinin səbəbini açıqlayıb:

“Cümə günü yürüş çox ağır oldu 
və bu da onunla əlaqədardır ki, 
rəqiblərimiz çox yaxşı formadadırlar. 
Ümid edirəm ki, biz bir qədər daha 
yaxşı göstəriciyə nail ola bilərik. 
Həm də onu nəzərə almaq lazımdır 
ki, mən maksimum sürətlə hücum 
etmədim və hər döngədə sərhədi 
genişləndirməyə cəhd göstərmədim. 
Axı mən başa düşürdüm ki, bu gün 
cümə günüdür. Şənbə günü mən 
həlqəni daha böyük ritmlə adlamağa 
cəhd göstərəcək və Q2-yə keçməyə 
çalışacağam”. 

Sayns: Öz üslubumdan  
istifadə etməyə nail oldum

Cümə günü keçirilən yürüşdə 
“Ferrari” pilotu Karlos Saynsla üçüncü 
olub. Sayns Bakı trassında yarışın 
birinci günü qazandığı nəticəni belə 
şərh edib:

“Biz belə yaxşı sürət götürə 
biləcəyimizi düşünmürdük, amma eti-
raf etməliyəm ki, öz sürətli dairəmdə 
slipstrimdən (avtomobil yürüşündə 
sürücülük üslubu – MÜƏLLİF.) 
istifadə etməyə müyəssər ola bildim. 

Uzun dairələrdəki tempə gəldikdə 
isə, hələ ki, hansısa nəticə çıxarmaq 
tezdir. İndi aydın olan hələlik odur ki, 
Red Bull bizi qabaqlayır. Ümid edirəm 
ki, biz bir qədər artıra bilərik”.

Hazırladı:  
İlqar RÜSTƏMOV,  

“Xalq qazeti” 

“Bakı halqası həm sürəti, həm 
də öz nadir quruluşu ilə seçilir” 

Azərbaycan qran-prisinin Bakı şəhər 
halqasının (Baku City Circuit) saat 
əqrəbi hərəkətinin əks istiqamətində 

olan konfiqurasiyası təkcə Formula 1 
təşkilatçılarının deyil, onun iştirakçılarının da 
böyük marağına səbəb olub. Şərqlə Qərbin 
qovuşduğu möcüzəli şəhərdə yer alan bu 
trassda bolidlər həlqənin bir çox yerlərində 
sürəti saatda 340 kilometrə qədər artıra bilir 
və sonra pilotlar qarşıdakı 90 dərəcəli sərt 
döngələrdə cəld əyləci basıb sürəti kəskin 
azaltmalı olurlar. Təbii ki, bu, sürət həvəskarları 
üçün son dərəcə maraqlı bir əyləncəyə çevrilir. 

“Bakıya qələbə 
üçün gəlmişik”

Bu günlərdə Azərbaycan 
paytaxtı Formula 1 üzrə 
dünya çempionatının altıncı 

– Azərbaycan Qran-Pri yarışlarının 
həyəcanlı anlarını yaşayır. Bu 
nüfuzlu yarışın dünyanın hər yerində 
saysız-hesabsız azərkeşlərinin 
diqqəti Bakıya  yönəlib. Builki 
yarışlara maraq xüsusilə böyükdür. 
Axı, Bakı şəhər halqasında dünyanın 
ən məşhur pilotları – Luis Hemilton, 
Fernando Alonso, Sebastyan Fettel, 
Valtteri Bottas və digərləri yarışırlar.

Yeri gəlmişkən, yarış həftəsonuna For-
mula 2 üzrə sərbəst yürüşlə start verilib. 
Yürüşdə hər biri iki pilotla təmsil olunan 
11 komanda birincilik uğrunda mübarizə 
aparıb. Qırx beş dəqiqə davam edən 
yarışda “Hitech Grand Prix” komandasının 
estoniyalı pilotu Jüri Vips bütün rəqiblərini 
üstələyərək birinci olub. “Campos” ko-
mandasından Ralf Boşunq sərbəst yürüşü 
ikinci, “Art Grand Prix”un sürücüsü Theo 
Pourçaire isə üçüncü yerdə başa vurublar.

Dünən Juri Vips ilə görüşüb ondan 
Bakı trekinin özəllikləri, eləcə də yarışın 

ilk günü ilə bağlı  təəssüratları barədə söz 
açmasını xahiş etdik. Məşhur idmançı çox 
tələsirdi, amma macal tapıb bunları dedi: 

– Bu il avqustun 20-də mənim 21 ya-
şım olacaq. Özüm Estoniyadanam. Sizin 
ölkəniz kimi bizim Estoniya da dənizin 
sahilində yerləşir. Artıq dünyanın bir çox 
ölkələrində həm idmançı, həm də turist 
kimi olmuşam. Səmimi deyirəm: Sizin 
ölkənizin paytaxtı çox xoşuma gəlibdir. 
Sakinlər gülərüz və mehribandırlar. 

O ki qaldı Bakı trekinin özəllikləri 
barədə onu deyə bilərəm ki, Azərbaycan 
paytaxtının Formula 1 təqvimində 
özünəməxsus yeri olan bənzərsiz tra-
sı var. Bu, çempionatın ən uzun və 
düz xətlərindən birinə sahib qeyri-adi 

şəhər trasıdır. İkinci sektor aşağı sürətlə 
hərəkət etməli olduğumuz çoxlu sayda 
döngələrdən ibarətdir. Həmin döngələrdəki 
orta sürət Monakodakı trasda olduğundan 
da aşağıdır. Burada sıxılan güclə sürət 

arasında uyğunlaşmanı dəqiq tapmaq 
lazımdır.

Tədbir yüksək səviyyədə təşkil olunub. 
Bakıda bütün yarış iştirakçıları üçün əla 
imkanlar yaradılıb. Mən Xəzərin sahilində 
yerləşən bu gözəl və qədim şəhərdə 
hazırda çox pozitiv əhvali-ruhiyyədəyəm. 
Görünür, yarışların birinci günü qalib 
olmağıma bu amilin  böyük təsiri olub 
(gülür-M.H). 

Bakıya fürsət düşən kimi yenidən 
gələcəyəm. Mənim salamlarımı lütfən 
qəzetinizin oxucularına, bütün idman 
həvəskarlarına çatdırın. Təşəkkür edirəm.  

Söhbəti qələmə aldı:  
M.HACIXANLI, “Xalq qəzeti”  

“Yürüş iştirakçıları  
üçün əla imkanlar yaradılıb” 

USER 2
Машинописный текст
Xalq qəzeti.-2021.- 6 iyun.- S.4.

USER 2
Машинописный текст




